
 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 22/11/2024 
 

Του:  Βιλιάρδου Βασίλειου, Βουλευτή Β1' Βορείου Τομέα Αθηνών 
 

ΠΡΟΣ:  Την κ. Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης   
 

ΘΕΜΑ:  «Ανάγκη διευκρινίσεων σχετικά με ανακοινώσεις στον Τύπο περί μη 

εξυπηρετούμενης οφειλής του ΕΦΚΑ προς το ‘’Ασφαλιστικό Κεφάλαιο 
Αλληλεγγύης Γενεών’’ (ΑΚΑΓΕ) που αριθμεί πλέον του ενός δισεκατομμυρίου 
ευρώ» 

 

 

Κυρία Υπουργέ, 

Τεράστια εντύπωση μας έχει προκαλέσει άρθρο που διαβάσαμε στην εφημερίδα 
«Ναυτεμπορική», στο φύλλο έκδοσης της 19/11/2024 (σελ. 6), όπου αναφέρεται  μια  άνευ 
προηγουμένου έλλειψη στα αποθεματικά του ΑΚΑΓΕ, ύψους, κατά τα γραφόμενα, ενός 
δισεκατομμυρίου ευρώ. Ο αρθρογράφος σχολιάζει, πως το ΑΚΑΓΕ αποτελεί μια δικλείδα 
ασφαλείας για το συνταξιοδοτικό σύστημα της χώρας, όπου αποθηκεύονται οι εισφορές που 
καταβάλλουν οι συνταξιούχοι. Συνολικά, όπως διαβάζουμε, στο ΑΚΑΓΕ, από το 2008, που έχει 
συσταθεί, έχουν συσσωρευτεί, περίπου, 11 δισεκατομμύρια ευρώ. Συνεχίζοντας, 
πληροφορούμαστε ότι, πρόσφατη έκθεση του Ελεγκτικού Συνεδρίου αποκάλυψε πως στη   
συγκεκριμένη ασφαλιστική χρηματο-οικονομική  δεξαμενή υπάρχει οφειλή που ανέρχεται στο 
ύψος του ενός δισεκατομμυρίου ευρώ, περίπου και πρέπει να καλυφθεί. Διαβάζουμε, 
περαιτέρω, πως ήταν άμεση η αντίδραση της διοίκησης του ΕΦΚΑ, καθώς, σε πρόσφατο 
διοικητικό συμβούλιο, έπειτα από εισήγηση της αρμόδιας οικονομικής υπηρεσίας, 
αποφασίστηκε από την διοίκηση του ΕΦΚΑ, αντί για ποσό΄50 εκατομμυρίων ευρώ να 
μεταφερθεί προς το ΑΚΑΓΕ κονδύλι ύψους 250 εκατομμυρίων ευρώ, ως  το τέλος του έτους, 
γεγονός που αποδεικνύει, κατά τον αρθρογράφο ότι, είναι παραδεκτή από τον ΕΦΚΑ η ως άνω 
συνολική οφειλή, που ανέρχεται στο 1,04 δισεκατομμύρια ευρώ και γίνεται εμφανής η πρόθεση 
προς διευθέτηση. Το Ελεγκτικό Συνέδριο, ως φαίνεται, συστήνει, με έκθεσή του, την απόδοση 
του πόρου υπέρ ΑΚΑΓΕ, τόσο από το Δημόσιο όσο και από τον ΕΦΚΑ. 
 
Στη συνέχεια του ως άνω άρθρου αναγράφεται, πως το ΑΚΑΓΕ δημιουργήθηκε την περίοδο 
της βαθιάς οικονομικής κρίσης με έναν σκοπό: Το να συνδράμει στη διατήρηση της ομαλότητας 
στο ασφαλιστικό σύστημα της χώρας. Αρχικά, από το 2009, όταν ξεκίνησε η λειτουργία του, 
μεταφερόταν ποσό ίσο με το 4% των συνολικών ετήσιων εσόδων από τον ΦΠΑ. Η 
συγκεκριμένη ρύθμιση, όμως, όπως διαβάζουμε, αντικαταστάθηκε από την ΕΑΣ, από το 2010 
και μετά. Έτσι, μέσω της καταβολής της μηνιαίας Εισφοράς Αλληλεγγύης (για ποσά κύριων 
συντάξεων άνω των 1.400 ευρώ και επικουριών άνω των 300 ευρώ), δημιουργήθηκε ένα 
κεφάλαιο για να αξιοποιηθεί σε μελλοντική κρίση. Σημειώνεται στο ως άνω άρθρο ότι, το 
ποσοστό της εισφοράς ποικίλλει, ανάλογα με το μηνιαίο εισόδημα του κάθε συνταξιούχου: Για 
τις κύριες συντάξεις κυμαίνεται από 3% έως 14% και για τις επικουρικές από 3% έως 10%. 
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Ουσιαστικά, κατά τις απόψεις του αρθρογράφου, το μοντέλο αυτό λειτουργεί ως «κουμπαράς»,  
που αν χρειαστεί, από το 2019 και μετά, μέρος των αποθεματικών που έχει δημιουργήσει θα 
αξιοποιούνται για να ισορροπήσει το ασφαλιστικό σύστημα της χώρας. Έτσι, εκτιμάται ότι, δεν 
θα προκύψει, ξανά, στο μέλλον, κίνδυνος να μην καταβληθούν οι συντάξεις, λόγω οικονομικής 
στενότητας, όπως συνέβη στα χρόνια της οικονομικής κρίσης. Το Ελεγκτικό Συνέδριο, όπως 
καταγράφεται στο άρθρο, διαπίστωσε στην έκθεσή του για το ΑΚΑΓΕ, πως υπήρξε, την 
περίοδο 2014 – 2018, κάλυψη ελλειμμάτων σε διάφορες πτυχές του ασφαλιστικού 
συστήματος, μέσω των πόρων από την Εισφορά Αλληλεγγύης. Γίνεται αναφορά για το 
πρόγραμμα «Βοήθεια στο Σπίτι», για δαπάνες που έπρεπε να καλυφθούν στο πρώην ΟΑΕΕ 
(ελεύθεροι επαγγελματίες), αλλά και το πρώην ΕΤΕΑ, δηλαδή, το ταμείο επικουρικής 
ασφάλισης. Επίσης, διαβάζουμε ότι δόθηκε ποσό 395 εκατ. ευρώ για να καλυφθεί έλλειμμα 
που είχε εντοπιστεί στον ΕΦΚΑ, το 2018. Όλες αυτές οι περιπτώσεις, όπως παρατηρεί ο 
ανωτέρω αρθρογράφος, κάλυπταν τον λόγο ύπαρξης του ΑΚΑΓΕ, αφού, επρόκειτο για 
ελλείμματα Ταμείων που έπρεπε να τακτοποιηθούν. Οι συστάσεις από το Ελεγκτικό Συνέδριο 
εστιάζονται στο σκέλος της απόδοσης του πόρου υπέρ ΑΚΑΓΕ, τόσο από το Δημόσιο όσο και 
από τον ΕΦΚΑ (που τώρα έχουν ενοποιηθεί). Έτσι, όπως καταλήγει το άρθρο, διαπιστώνεται 
ένα ταμειακό «άνοιγμα» στα επίπεδα του ενός δισεκατομμυρίου ευρώ και καλείται ο ΕΦΚΑ να 
το διορθώσει. Επιπλέον, γράφει το παραπάνω άρθρο, πως συστήνεται, επίσης, το να 
διενεργείται τακτικός έλεγχος, ως προς την ομαλή λειτουργία του συγκεκριμένου λογαριασμού, 
ώστε να αποφευχθούν στο μέλλον παρόμοια φαινόμενα. Για τον λόγο αυτό, φαίνεται να 
προτείνεται ότι, τα ασφαλιστικά ταμεία στο σύνολό τους πρέπει να ολοκληρώσουν την 
κατάρτιση των χρηματοοικονομικών καταστάσεών τους, στις οποίες θα φαίνεται ολοκάθαρα το 
ποσό που θα πρέπει να αποδίδεται προς τον ΑΚΑΓΕ 
 

Σε πρόσφατο Δ.Σ. του ΕΦΚΑ, γράφει ο ως άνω αρθρογράφος, που διεξήχθη στις 6 Νοεμβρίου 
τρέχοντος έτους, οι αρμόδιες οικονομικές υπηρεσίες του ΕΦΚΑ παραδέχτηκαν ότι υπάρχει 
οφειλή προς το ΑΚΑΓΕ, που ανέρχεται στα επίπεδα του 1,04 δισεκατομμύρια ευρώ. Μάλιστα, 
για να διορθωθεί το πρόβλημα, στη σχετική εισήγησή τους προτάθηκε, για φέτος, ο εν λόγω 
Ασφαλιστικός Φορέας να αποδώσει ποσό 250 εκατομμυρίων ευρώ, αντί για 50 εκατομμύρια 
ευρώ, τα οποία απέδιδε καθ’ έτος, τα προηγούμενα έτη. Έτσι, καταλήγει το ανωτέρω άρθρο 
της Ναυτεμπορικής, θα περιοριστεί κάπως το πρόβλημα και εκτιμάται ότι, κατά τα επόμενα έτη,  
θα επέλθει η απαραίτητη ισορροπία, αφού θα διευθετηθεί η οφειλή. 
 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

 

Ερωτάται η κ. Υπουργός: 

 

1. Σε ποιο αριθμητικό ποσό ανέρχονται τα αποθεματικά του ΑΚΑΓΕ, ποιο χρηματικό ποσό εξ’ 

αυτών έχουν κατατεθεί στην Τράπεζα της Ελλάδος και ποιο μέρος εξ’ αυτών έχει παραχωρηθεί,  

ως δάνειο (repos), στο ελληνικό Δημόσιο;  

2. Σε ποιο αριθμητικό ποσό ανέρχονται τα έσοδα του ΑΚΑΓΕ από τόκους έναντι των ανωτέρω 

αναφερόμενων δανείων, που χορηγήθηκαν στο ελληνικό Δημόσιο;  

 

Ο ερωτών Βουλευτής 

  

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ 




